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Stimate domnule ministru,

De Ia Revoluție cercetarea în România a devenit un domeniu subfînanțat care se tot chinuie 
să supraviețuiască. Un exemplu în acest sens este pierderea dreptului de vot al Romaniei în Agenția 
Spațială Europeană (ESA), pentru neplata contribuțiilor, începând cu liulie 2018. Suma restantă 
pentru 2017 se ridică la 22,8 milioane de euro, iar pentru 2018, la 34,5 milioane de curo. Nu multă 
lume știe că 80% din acești bani revin în țară sub forma finanțării unor proiecte. E de la sine înțeles 
că acum sunt puse sub semnul întrebării sau blocate multe proiecte atlate în derulare. Un alt mare 
proiect la care România este parte este acela al Acceleratorului de particule de la Geneva, CERN 
(Organizația Europeană pentru Cercetare Nucleară), unde deja înregistrăm restanțe de aproape 2 
milioane de euro. Această subfinanțare riscă să afecteze și alte proiecte europene în care România 
este implicată.

Având în vedere cele prezentate mai sus, domnule ministru, vă rog să mă informați ce măsuri 
are în vedere Guvernul pentru soluționarea problemei din cadrul ESA și de asemenea pentru 
creșterea sumelor alocate pentru cercetare?

Solicit răspuns scris.

Data Senator, Silvia Monica Dinică
08.10.2018


